



GLOBAL CENTRE FOR PLURALISM
CENTRE MONDIAL DU PLURALISME

GLOBAL PLURALISM AWARD

PRIX MONDIAL DU PLURALISME

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၁၅ရက် အရှေ့တိုင်း စံတော်ချိန် နံနက် ၁၁နာရီအချိန် မတိုင်ခင် ဖြန့်ဝေခြင်း မပြုရန်။
ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဗဟုဝါဒ စင်တာ (Global Center for Pluralism) မှ ၂၀၁၉ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ မတူကွဲပြားမှုများ အတူပေါင်းစည်းခြင်း ဆိုင်ရာ ဆု(Global Pluralism Award) ရရှိသူများစာရင်း ကြေငြာခြင်း

ဒီဘိုရာ အဟန်ကိုရာ (ဂါနာ)၊ လူမှုရေးရာ ပေါင်းစည်းရေးစင်တာ (မြန်မာ) နှင့် “သမိုင်းမတွင်သေးသော သမိုင်းကို လေ့လာခြင်း အဖွဲ့” (ဘော့စနီးယား၊ ဟာဇီဂိုဗီးနား၊ ခရိုရေးရှား၊ မွန်တီ နိုဂရိုး နှင့် ဆားဗီးယား) တို့ကို ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ လူသားတိုင်းပါဝင်နိုင်မှု မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် ထူးချွန်သော ခေါင်းဆောင်များအဖြစ် သတ်မှတ်လိုက်ပါသည်။

အုတ္တဝါ၊ ကနေဒါ - အောက်တိုဘာ ၁၅၊ ၂၀၁၉ - ယနေ့သည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဗဟုဝါဒ စင်တာမှ ၂၀၁၉ခုနှစ်အတွက် ကမ္ဘာ့ မတူကွဲပြားမှုများ အတူပေါင်းစည်းခြင်းဆိုင်ရာ ဆုကို ရရှိသူ သုံးဦးအား ကြေငြာလိုက်ပါသည်။ ဒီဘိုရာ အဟန်ကိုရာ - လူငယ် ဂါနာ လူမှုစီးပွားရေးပညာရှင် တစ်ဦးဖြစ်ပြီး အာဖရိက ကလေးသူငယ်များ၏ ဘဝဇာတ်ကြောင်းများ စာအုပ်ထုတ်ဝေသူဖြစ်ပါသည်။ လူမှုရေးရာ ပေါင်းစည်းရေးစင်တာ - မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ပဋိပက္ခမျိုးစုံ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော နေရာများတွင် လူငယ်များ၏ စွမ်းရည်နှင့် အသံများကို ခေါင်းဆောင်များအဖြစ် ပြောင်းလဲပေးလျက်ရှိသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ “သမိုင်းမတွင်သေးသော သမိုင်းကို လေ့လာခြင်း” - ပဋိပက္ခများအကြောင်း အငြင်းပွားဖွယ် သမိုင်းများကို နည်းလမ်းသစ်ဖြင့် သင်ကြားပြသပေးလျက်ရှိသော ဘော်လကန်ဒေသမှ သမိုင်းအထူးပြု ပညာရှင်များ ကွန်ယက် ဖြစ်ပါသည်။

“ယခုနှစ် ဆုရရှိသူများကို ထောက်ပံ့ရသည့်အတွက် စင်တာမှ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ရပါသည်။ ၎င်းတို့၏ ဖန်တီး စွန့်စားနိုင်စွမ်းသည် ဖယ်ကျဉ်မှုများနှင့် ခွဲခြားမှုများစသော ဆုတ်ယုတ်မှုများကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းတို့ဆောင်ရွက်သော လုပ်ငန်းများသည် မတူကွဲပြားသော၊ ငြိမ်းချမ်းသော၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်သော လူမှုအဖွဲ့အစည်းများကို တည်ဆောက်နိုင်သော ပြယုဂ်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းတို့မှာ ကျွန်တော်တို့ အားလုံးအတွက် သင်ယူလေ့လာစရာ ဥပမာများပင်ဖြစ်သည်။” ဟု ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဗဟုဝါဒ စင်တာမှ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူးချုပ် **Meredith Preston McGhie** က ပြောပါသည်။

ဆုချီးမြှင့်ရေး ဌာနမှ ဥက္ကဋ္ဌလည်းဖြစ်၊ ကနေဒါ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်းလည်းဖြစ်သူ ဂျိုးကာလက် က ပြောသည်မှာ “ရာနှင့်ချီပြီး လျှောက်ထားခဲ့သော လျှောက်လွှာများအားလုံးနှင့် ဆုရရှိသူများ၏ အလွန်အရေးပါသော လုပ်ငန်းများကြောင့် ဌာနမှ အလွန် ဝမ်းမြောက်အားရပါကြောင်း၊ ၎င်းတို့အနေဖြင့် မျိုးဆက်သစ်ခေါင်းဆောင်များကို ယနေ့တွင်ရော အနာဂတ်တွင်ပါ ကြိုတွေ့ရမည့် အကြီးမားဆုံး စိန်ခေါ်မှုများကို တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အသိပညာနှင့် စာနာစိတ်များ ထည့်သွင်းပေးရန် နက်နက်နဲနဲ ကတိပြုထားကြပါသည်။

ကမ္ဘာ့ မတူကွဲပြားမှုများ အတူပေါင်းစည်းခြင်းဆိုင်ရာ ဆု(Global Pluralism Award) သည် မတူကွဲပြားမှုများကို လက်တွေ့ကျကျ ထောက်ခံအားပေးခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ မတူကွဲပြားခြင်းများအကြား လေးစားမှုကို

တိုးမြှင့်လာအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ရေရှည်အောင်မြင်မှုများ၏ ရလဒ်အနေဖြင့် မတူကွဲပြားသော လူများအားလုံး ကို တန်ဖိုးထားပြီး အားလုံးပါဝင်ခွင့်ရှိသည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းများကို တည်ဆောက်ရာတွင် ဆုရရှိသူများက ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားပါလိမ့်မည်။

“ကျွန်မ ဒီဆုကို ရတဲ့အတွက် အတိုင်းမသိ ဝမ်းမြောက်မိပါတယ်။ ကလေးသူငယ်များအတွက် အာဖရိကန် စာပေများ၏ အရေးပါမှုကို ဖော်ဆောင်တဲ့ လုပ်ငန်းကို ဆယ်နှစ်လောက်လုပ်ပြီးသွားတဲ့ အချိန်မှာတော့ အာဖရိကန် ကလေးသူငယ် စာပေများဟာ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အထောက်အပံ့တစ်ခုကို ထိုက်ထိုက်တန်တန် ရရှိခဲ့ပြီး ပန်းတိုင်နဲ့ ကျွန်မတို့ ဘယ်လောက်နီးကပ်နေပြီ ဆိုတာကို ဒီဆုက မီးမှောင်းထိုးပြလိုက်သလိုပါပဲ။ တစ်ကမ္ဘာလုံးက ဘယ်စာအုပ်ဆိုင်ကိုမဆို ဝင်သွားလိုက်တာနဲ့ အားလုံးဖတ်ရှုနိုင်ဖို့ အာဖရိက က ထူးဆန်းတဲ့ ပုံပြင်လေးတွေ တွေ့ရ ဖို့ ကျွန်မ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားပါမယ်။” လို့ ဆုရရှိသူတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ **ဒီဘိုရာ အဟန်ကိုရာ** ကပြောပါသည်။

“ပြည်တွင်းက စွန့်စားဆောင်ရွက်သူ လူနည်းစုလေးကလည်း အားကောင်းပြီး အမိပွယ်ရှိတဲ့ အရွှေ့တစ်ခုဖြစ်လာနိုင်ပြီး အပြောင်းအလဲကိုလည်း ဖော်ဆောင်နိုင်တယ်ဆိုတာကို ဒီဆုက အသိအမှတ်ပြုပေးလိုက်တာပါပဲ။ ဒါဟာ ရိုဟင်ဂျာများအနေနဲ့ အခြား တိုင်းရင်းသားများ၊ အခြားဘာသာဝင်များနဲ့ လက်ချင်းချိတ်ပြီး မတူကွဲပြားမှုကို ထောက်ခံပြသနိုင်တဲ့အတွက် ကြီးမားတဲ့ အောင်မြင်မှုလို့ ပြောလို့ရပါတယ်။ တစ်နေ့မှာတော့ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှာ မတူကွဲပြားမှုကို လက်ခံနိုင်ရုံသာမက အထိန်းအမှတ်အနေနဲ့လည်း ကျင်းပလာဖို့ ကျွန်တော် မျှော်လင့်ပါတယ်”ဟု လူမှုရေးရာ ပေါင်းစည်းရေးစင်တာမှ အမှုဆောင် ဒါရိုက်တာဖြစ်သူ **ဦးအောင်ကျော်မိုးက** ပြောပါသည်။

“ကျွန်တော်တို့ ၁၆နှစ်လောက် အထောက်အပံ့ အနည်းငယ်နဲ့ ရပ်တည်နေခဲ့ရတဲ့ အလုပ်မှာ နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ်ပြုမှု ရလာတာဟာ ကျွန်တော်တို့ အဖွဲ့အတွက်တော့ အလွန်အရေးပါ ပါတယ်။ ၁၉၉၀ပြည့်နှစ်က ယိုဂိုကလပ် စစ်ပွဲတွေ ကျွန်တော်တို့ စာသင်ခန်းတွေထဲမှာ ဖြစ်ပွားခဲ့တာဟာ သမိုင်းမှာ ဆရာ ဆရာမတွေအတွက် ခက်ခဲတဲ့ အချိန်တွေ ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီအကြောင်းကို လူတိုင်းလိုလိုနဲ့ ကျွန်တော်တို့ တစ်ဖွဲ့လုံးလည်း ဆယ်စုနှစ်များစွာ သိထားပေမယ့် ဘာမှမလုပ်ပဲ ဒီတိုင်းထားခဲ့ကြတယ်။ ခုချိန်မှာတော့ အတိတ်က ရှိခဲ့တဲ့ တာဝန်တွေကို ပြန်လည်မြင်ယောင်ပြီး ၁၉၉၀ ပဋိပက္ခအကြောင်း သင်ကြားပေးခြင်းဖြင့် အနာဂတ်မှာ အချင်းချင်း နားလည်မှု၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးကို တည်ဆောက်ကြရမယ်။” ဟု ဆုရရှိသည့် အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည့် **“သမိုင်းမတွင်သေးသော သမိုင်းကို လေ့လာခြင်း”** အဖွဲ့၏ ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်သူ **ဘိုဂျာနာ ဂျူကိုးဗစ်က** ပြောပါသည်။

ယခုနှစ်အတွင်း ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဗဟုဝါဒ စင်တာ (Global Center for Pluralism) မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် ကမ္ဘာ့ မတူကွဲပြားမှုများ အတူပေါင်းစည်းခြင်းဆိုင်ရာ ဆု(Global Pluralism Award) များအတွက် ၇၄နိုင်ငံမှ လျှောက်လွှာ ၅၀၀ လက်ခံရရှိခဲ့သည့်အတွက် စတင်ချီးမြှင့်ခဲ့သော ၂၀၁၇ခုနှစ်နှင့် စာလျှင် လျှောက်လွှာအရေအတွက် နှစ်ဆခန့် များလာခဲ့ပါသည်။ အဆိုပြုခံရသူများအားလုံးကို ဌာနမှ သေချာစွာ စမ်းစစ်ပြီး ရွေးချယ်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဗဟုဝါဒ စင်တာကို အေဂါခန်းမှ စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဆုရရှိသူ သုံးဦးနှင့် ဆုမရခဲ့သော ဂုဏ်ပြုထိုက်သူ ၇ဦးတို့ကို နိုဝင်ဘာ ၂၀ရက်၊ ကနေဒါနိုင်ငံ၊ အုတ္တဝါမြို့တွင် ကနေဒါအစိုးရမှ ဆုချီးမြှင့် ပေးမည်ဖြစ်သည်။ ဆုရရှိသူ သုံးဦးသည် ကနေဒီယန် ဒေါ်လာ ၅၀၀၀၀ စီ ရရှိကြမည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့

ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် မတူကွဲပြားမှုများ အတူပေါင်းစည်းခြင်း လုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် ထောက်ပံ့ကူညီမှုများ ရရှိကြမည်ဖြစ်သည်။

ယခင်က ဆုရရှိခဲ့ဖူးသူများမှာ ကင်ညာမှ ပဋိပက္ခကြားနေ Alice Nderitu ၊ ကိုလမ်ဘီယာမှ ဒုက္ခသည်အခွင့်အရေး ဆောင်ရွက်သူ Leyner Palacios Asprilla၊ သြစတေးလျမှ လူ့အခွင့်အရေး ရှေ့နေ Daniel Webb တို့ဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဗဟုဝါဒ စင်တာ (Global Center for Pluralism) အကြောင်း သိကောင်းစရာ

အတ္တဝါမြို့တွင် အေဂါခန်းမှ ကနေဒါအစိုးရနှင့် ချိတ်ဆက်၍ စတင်တည်ထောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဗဟုဝါဒ စင်တာသည် အမှီအခိုကင်းသော ပရဟိတ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ မတူကွဲပြားမှုများအားလုံး ပါဝင်သော ကနေဒါနိုင်ငံ၏ အတွေ့အကြုံကို အခြေပြု၍ မတူကွဲပြားသော လူ့အဖွဲ့အစည်းများ ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲ ဆောင်ရွက်မှုများအတွက် စိန်ခေါ်မှုပေါင်းများစွာကို ကောင်းပြန်တုံ့ပြန်နိုင်စေရန် စင်တာမှ ဖန်တီးဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

အခြားသိလိုသည်များရှိပါက အောက်ပါလိပ်စာအတိုင်း ဆက်သွယ်ပါ။

Calina
calina.ellwand@pluralism.ca
T: +1 613 688-0137

Ellwand

###

ကမ္ဘာ့ မတူကွဲပြားမှုများ အတူပေါင်းစည်းခြင်းဆိုင်ရာ ဆု(Global Pluralism Award) ကို ရရှိသွားသူများ အကြောင်း

ဒီဘိုရာ အဟန်ဂိုရာ (ဂါနာ) - လူမှုစီးပွားရေး ပညာရှင်တစ်ဦးဖြစ်ပြီး ကလေးသူငယ်စာအုပ်များ ထုတ်ဝေသူဖြစ်ပါသည်။ အာဖရိက ကလေးသူငယ်ပုံပြင်ပြောသူများနှင့် စာရေးဆရာများကို အားပေးထောက်ပံ့ရန်အတွက် Golden Baobab ကို တွဲဖက်တည်ထောင်သူဖြစ်လည်းဖြစ်သည်။ သူမသည် ကလေးသူငယ်စာပေများကို ထောက်ခံသူဖြစ်ပြီး အာဖရိကန်များ ရေးသားသော အာဖရိက၏ ပုံရိပ်များကို စာဖတ်သူများမှ မှန်မှန်ကန်ကန် ရရှိနိုင်အောင် ကူညီပေးလျှက်ရှိပါသည်။ Golden Baobab သည် အာဖရိက စာရေးဆရာများနှင့် သရုပ်ပြသူများကို အထိန်းအမှတ်ပြု ပြီး ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်လျက်ရှိပါသည်။ အဟန်ဂိုရာသည် အာဖရိကန် ပုံပြင်များနှင့် ကလေးသူငယ် ဂေဟာကို တည်ထောင်ခဲ့ပါသည်။

လူမှုစီးပွားရေး အမြင်ဖြင့် အဟန်ဂိုရာသည် အာဖရိက ကလေးသူငယ်များအနေဖြင့် အရည်အသွေးမြင့်မားသော ပုံပြင်စာအုပ်များ ဖတ်ရှုနိုင်စေရန် အခွင့်အရေးများကို ဖန်တီးပေးခဲ့ပါသည်။ စာအုပ်ထုတ်ဝေရေးအတွက် ကုန်ကျစရိတ်များပြီး ခက်ခဲသော ဒေသများတွင် ကလေးသူငယ် စာပေများအတွင်း လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ရေးကို အရှိန်မြှင့် ဖော်ပြပေးနိုင်သော ကဏ္ဍကို တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။” ဟု ဆုရွေးချယ်ရေး ဥက္ကဋ္ဌလည်းဖြစ်၊ ကနေဒါဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်းလည်းဖြစ်သူ ဂျိုးကလက်က ပြောပါသည်။

လူမှုရေးရာ ပေါင်းစည်းရေးစင်တာ (မြန်မာ) - မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မတူကွဲပြားသူများ အတူယှဉ်တွဲနိုင်ရေးကို တန်ဖိုးထားသော၊ ခွဲခြားဆက်ဆံမှုများမရှိဘဲ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်သော လူမှုအဖွဲ့အစည်းကို တည်ထောင်နိုင်ရန် ကြိုးစားနေသော အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၆ခုနှစ်တွင် စတင်တည်ထောင်ခဲ့ပြီး အဖွဲ့အစည်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ လူမှုပေါင်းစည်းခြင်း၊ အကြမ်းဖက်မှု၊ ကင်းစင်ခြင်း၊ နိုင်ငံရေးမစွက်ခြင်း၊ ဘက်မလိုက်ခြင်းတို့ကို အခြေခံ၍ သစ်လွင်သော၊ ခေတ်မီသော၊ ဘာသာရေးနှင့် ယုံကြည်မှုများမစွက်ဖက်သော မြန်မာနိုင်ငံ၏ ထင်ရှားသော လက္ခဏာတစ်ခုဖြစ်လာစေရန် ရည်ရွယ်ပါသည်။ ထိုအဖွဲ့အစည်းသည် ပဋိပက္ခဒဏ်ခံနေရသော လူငယ်များကို ပဋိပက္ခအပေါ် တုံ့ပြန်မှု၊ ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်မှု၊ မတူကွဲပြားသူများ အတူတကွ ယှဉ်တွဲနိုင်သည်ဟူသော စိတ်ဓာတ်များ ပျိုးထောင်ပေးခြင်း စသော လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

"မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်ရေးအတွက် အရေးပေါ်လိုအပ်ချက်များကို လူမှုရေးရာ ပေါင်းစည်းရေးစင်တာမှ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ဖိနှိပ်မှုများ၊ မတည်ငြိမ်သော အခြေအနေများနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသော အချိန်များတွင် CSI သည် လူငယ်များ၏ ခွန်အားစွမ်းအင်များကို ပေါ်ပေါက်လာအောင် တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အဓိပ္ပါယ်ပြည့်ဝသော လူမှုဘဝ အပြောင်းအလဲများကို ဖန်တီးပေးလျက်ရှိပါသည်။" ဟု ဆုချီးမြှင့်ရေးဥက္ကဋ္ဌလည်းဖြစ်၊ ကနေဒါ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်းလည်းဖြစ်သူ ဂျိုးကလက်က ပြောပါသည်။

သမိုင်းမတွင်သေးသော သမိုင်းကို လေ့လာခြင်း အဖွဲ့ (ဘော့စနီးယား၊ ဟာဖီဝီဗီးနား၊ ခရိုရေးရှား၊ မွန်တီ နိုဂရိုး၊ ဆားဗီးယား) - ယခင်က ယိုဂိုဆလားဗီးယားတွင် ဖြစ်ပျက်ခဲ့သော ပဋိပက္ခ သမိုင်းအကြောင်း သင်ကြားသင်ယူနိုင်စေရန် ၁၆နှစ်ကျော် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော သမိုင်းဆရာများနှင့် ပညာပေးသူများ ဖြစ်သည်။ ဆရာဆရာမများအနေဖြင့် ထိလွယ်ရှလွယ် အငြင်းပွားနိုင်သော ထိုခေါင်းစဉ်အကြောင်း သင်ကြားရန် မဝံ့မရဲဖြစ်နေသည့်အတွက် ၎င်းတို့၏ ကွန်ယက်မှ တစ်ဆင့် အွန်လိုင်းအချက်အလက်များရရှိနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆရာ ဆရာမများကို သင်တန်းပို့ချလျက်ရှိပါသည်။ မကြာမီက ဖြစ်ပွားခဲ့သော စစ်ပွဲများအကြောင်း သင်ကြားသင်ယူခြင်းကို ဘက်မလိုက်သော လမ်းစဉ်ဖြင့် ချဉ်းကပ်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ပြည်တွင်း၌ပင် အားထုတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

"မတူကွဲပြားမှုများကို တန်ဖိုးထားသော လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ တည်ဆောက်ရန်မှာ အလွန်တရာ အရေးပါလှသော်လည်း ဆရာဆရာမများအနေဖြင့် သတိမပြုမိကြပဲ ရှိနေကြသည်။ တစ်ခါတစ်ရံ အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှ လူများတွင် အလုပ်နှင့် ဂုဏ်သိက္ခာ ထိခိုက်နိုင်သည်များရှိသော်လည်း နောင်မျိုးဆက်သစ်များအတွက် ငြိမ်းချမ်းသော အနာဂတ်ကို ဖန်တီးနိုင်မည်ဟူသော ယုံကြည်ချက်ဖြင့် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြခြင်း ဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့၏ဆောင်ရွက်ချက်များမှာ လူမှုအဖွဲ့အစည်းကို ကွဲပြားအောင်လုပ်ခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံတကာ စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နေခြင်းသာ ဖြစ်သည်။" ဟု ဆုချီးမြှင့်ရေးဥက္ကဋ္ဌလည်းဖြစ်၊ ကနေဒါ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်းလည်းဖြစ်သူ ဂျိုးကလက်က ပြောပါသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ မတူကွဲပြားမှုများ အတူပေါင်းစည်းခြင်းဆိုင်ရာ ဂုဏ်ပြုဆု အတွက် ဂုဏ်ပြုထိုက်သူများ အကြောင်း

အက်ဒယန် ဖောင်ဒေးရှင်း (လက်ဘနွန်) - ပညာရေး၊ မီဒီယာ၊ အများပြည်သူဆိုင်ရာ မူဝါဒနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဖလှယ်ခြင်း စသည်တို့တွင် ဦးဆောင်လမ်းပြဆောင်ရွက်သူများဖြစ်ပြီး ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဘာသာရေး မတူကွဲပြားမှုများကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

"လူငယ်များ၊ မိသားစုများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများကို ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဘာသာရေး အတားအဆီးများကို ချိုးဖျက်၍ နိုင်ငံသားဖြစ်သည်နှင့် အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်နိုင်ကြောင်း ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ချပြပြောဆိုခြင်းဖြင့် ထောင်နှင့် ချီသော နိုင်ငံသားများနှင့် အောင်မြင်စွာ အက်ဒယန် စီမံကိန်းများမှ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ ပါသည်။ ဒေသတွင်း ဘာသာရေးတင်းမာမှုများ ရှိသော်လည်း လက်ဘနွန်နှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်း ဒေသများတွင် အားလုံးပါဝင်နိုင်သော လူ့အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်ရေး စိတ်ဓာတ်များဖြစ်ပေါ်စေရန် အက်ဒယန်အနေဖြင့် ရည်ရွယ်ချက်ကြီးမားစွာ ကြိုးစားလျက်ရှိပါသည်။" ဟု ဆုချီးမြှင့်ရေးဥက္ကဋ္ဌလည်းဖြစ်၊ ကနေဒါ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း လည်းဖြစ်သူ ဂျိုးကလက်က ပြောပါသည်။

အာဖဂန်နစ်စတန် အမျိုးသား ဂီတအဖွဲ့အစည်း (အာဖဂန်နစ်စတန်) - အာဖဂန် လူမှုအဖွဲ့အစည်းထံသို့ ဂီတကို ထည့်သွင်းပေးခြင်းဖြင့် ဘဝပြောင်းလဲရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး မြှင့်တင်ရေးတို့တွင် ဂီတ၏ စွမ်းအားကို အသုံးပြုနေပါသည်။

"အာဖဂန်နစ်စတန် အမျိုးသား ဂီတအဖွဲ့အစည်းသည် ရင်ကြားစေ့ရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ပြန်လည် တည်ဆောက်ရေးတို့အတွက် အရေးကြီးသော သတင်းအချက်အလက်များကို ပြန်လည် မျှဝေပေးလျက်ရှိပါသည်။ ၎င်းက မတူကွဲပြားသော နောက်ခံအခြေအနေများမှ လာသော ကျောင်းသားများကို တပြေးညီ စည်းလုံးညီညွတ်အောင် အားပေးခြင်းဖြင့် ငြိမ်းချမ်းပြီး တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုပေါင်းစုံပါဝင်သော လူ့အဖွဲ့အစည်းကို တည်ဆောက်ရန် ဂီတနှင့် မည်သို့ စွမ်းဆောင်၍ ရနိုင်ကြောင်းပြသနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြင့် အောင်မြင်မှုများ ရရှိခဲ့ပါသည်။" ဟု ဆုချီးမြှင့်ရေးဥက္ကဋ္ဌလည်းဖြစ်၊ ကနေဒါ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း လည်းဖြစ်သူ ဂျိုးကလက်က ပြောပါသည်။

အာတီမစ်ဖို ဖောင်ဒေးရှင်း (ဟန်ဂေရီ) - ဖိနှိပ်ခံ လူငယ်များ၊ ရောမ အမျိုးသမီးများ၊ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများနှင့် ဒုက္ခသည်များ စသော ဟန်ဂေရီမှ ဖိနှိပ်ခံလူတန်းစားများအားလုံးကို ယဉ်ကျေးမှုချင်း ဖလှယ်သည့် ပညာရေးနှင့် ပညာပေးခြင်းများဖြင့် လူးအားလုံး ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုကို တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပါသည်။

"နှစ်ပေါင်းများစွာ အစိုးရ၏ ငွေရေးကြေးရေး ဖြတ်တောက်မှုများနှင့် ပြည်နယ် မီဒီယာများမှ တိုက်ခိုက်မှုများ အပြီးတွင် အာတီမစ်ဖိုသည် ဟန်ဂေရီတွင် ဗဟုဝါဒကို မြှင့်တင်ရန် နောက်ဆုံးကျန်ရစ်ခဲ့သော အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည်။ ဤအဖွဲ့သည် လူမျိုးရေး မုန်းတီးမှုနှင့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်မှုကို ဆန့်ကျင်သော အယူအဆကို ခုခံတိုက်ဖျက်သည့် ဟန်ဂေရီယန် လူမျိုးများကို ဖိတ်ခေါ်တည်ထောင်ထားသော ကွန်ယက်ဖြစ်ပါသည်။" ဟု ဆုချီးမြှင့်ရေးဥက္ကဋ္ဌလည်းဖြစ်၊ ကနေဒါ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း လည်းဖြစ်သူ ဂျိုးကလက်က ပြောပါသည်။

အွန်ဘုတ် (ကနေဒါ) - ရိုင်ရာဆန် တက္ကသိုလ်၏ စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာသင်ယူရေး ကျောင်းမှ ဆောင်ရွက်သော စီမံကိန်းတစ်ခု ဖြစ်ပြီး အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် အသင်းအဖွဲ့ဆိုင်ရာ စီမံကိန်းများနှင့်အတူ ကနေဒါနိုင်ငံရှိ အကျိုးစီးပွားမယူသော လူထု အဖွဲ့အစည်းများအတွက် မတူကွဲပြားသော်လည်း လူတိုင်းပါဝင်နိုင်သော ခေါင်းဆောင်မှုများကို အထောက်အပံ့ပေးနေပါသည်။

"ကနေဒါနိုင်ငံသည် ဗဟုဝါဒအတွက် ကြီးမားသော သာဓက တစ်ခု ဖြစ်သော်လည်း ကျွန်တော်တို့ အနေဖြင့် ထိုအရာကို မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြစ်အောင် ဆက်လက် ကြိုးစားနေရဆဲ ဖြစ်ပါသည်။ အွန်ဘုတ် အဖွဲ့အစည်းသည် အခြားနိုင်ငံများအတွက် ကျွန်တော်တို့နှင့် တန်းတူအခွင့်အရေးများရအောင် ကြိုးစားနေဆဲဖြစ်သော နိုင်ငံများအတွက် ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံတွင်ရှိသော ခေါင်းဆောင်မှုများအတိုင်း ပြောင်းလဲဖော်ဆောင်နိုင်အောင် ကူညီပေးနေခြင်း ဖြစ်သည်။" ဟု ဆုချီးမြှင့်ရေးဥက္ကဋ္ဌလည်းဖြစ်၊ ကနေဒါ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း လည်းဖြစ်သူ ဂျိုးကလက်က ပြောပါသည်။

ရူပန်တာ (ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်) - ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ရှိ အကြီးဆုံးသော အသိပညာပေးခြင်းနှင့် လူမှုဘဝ စည်းရုံးလှုံ့ဆော်ရေး အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးအပိုင်းတွင် စွမ်းစွမ်းတမံ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

"ရူပန်တာ အနေဖြင့် ထိလွယ်ရှလွယ်သော လူမှုရေး ပြဿနာများတွင် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ သရုပ်ပြမှုများဖြင့် ဖန်တီးချဉ်းကပ်မှုကို ဌာနမှ အလွန်လေးစားပါသည်။ ရူပန်တာသည် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင် စစ်မှန်သော ဒီမိုကရေစီကို တည်ဆောက်ရာတွင် ကူညီဆောင်ရွက်သည့်အပြင် အမျိုးသမီးနှင့် လူငယ်များအပါအဝင် အားနည်းနိမ့်ကျသော လူများအတွက် အခြေခံကျကျ အမှန်တကယ် ဆောင်ရွက်ပေးနေခြင်း ဖြစ်ပါသည်။" ဆုချီးမြှင့်ရေးဥက္ကဋ္ဌလည်းဖြစ်၊ ကနေဒါ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း လည်းဖြစ်သူ ဂျိုးကလက်က ပြောပါသည်။

စင်ဂါ (ပြင်သစ်) - ဥရောပ ၁၉နိုင်ငံရှိ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများနှင့် ဒုက္ခသည်များကို မိမိတို့၏ နိုင်ငံအတွင်းမှာပင် အဓိပ္ပါယ်ရှိသော ဆက်ဆံရေးနှင့် ပညာရှင် ကွန်ယက်များ ဖန်တီးတည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် အထောက်အပံ့ပေးနေသော နိုင်ငံသား လှုပ်ရှားမှု တစ်ရပ်ဖြစ်ပါသည်။

"ယနေ့ခေတ် မီဒီယာ စက်ဝန်းတွင် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်မှုနှင့် ပတ်သတ်ပြီး သတင်းဆိုးများရှိသော်လည်း အပြုသဘောဆောင်သော ဇာတ်ကြောင်းများအဖြစ် ပြောင်းလဲလာသည်။ စင်ဂါ အဖွဲ့အစည်းသည် အကောင်းမြင်ဝါဒဖြင့် ရှုမြင် သုံးသပ်ခြင်းများကို ပိုမို လုပ်ဆောင်သည်။ နိုင်ငံရေးအရ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်သူများအပေါ် လူမျိုးရေးခွဲခြားဆက်ဆံမှုများ၊ သတင်းအချက်အလက် အမှားများကို စာနာစိတ်များနှင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုများ ဖြစ်ပေါ်လာအောင် တက်ကြွစွာ စိန်ခေါ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိပါသည်။" ဟု ဆုချီးမြှင့်ရေးဥက္ကဋ္ဌလည်းဖြစ်၊ ကနေဒါ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း လည်းဖြစ်သူ ဂျိုးကလက်က ပြောပါသည်။

ဆိုလီယာ (အမေရိကန်) - ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းရှိ လူငယ်များကြား ယဉ်ကျေးမှု ဖလှယ်ခြင်း အတွေ့အကြုံများကို ဆောင်ကြဉ်းပေးနေပြီး နောက်မျိုးဆက်သစ်များအနေဖြင့် မတူကွဲပြားမှုများကြား စာနာနားလည်စိတ်များနှင့် အပြုသဘောဆောင် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် ပြုပြင်ပြောင်းလဲနေသည်။

"ဆိုလီယာသည် ၎င်း၏နယ်ပယ်တွင် ရှေ့ဆောင်လမ်းပြ ဖြစ်သည်။ လူငယ်များကြား
မတူကွဲပြားမှုများကို ဖြတ်ပြီးချိတ်ဆက်ရန် နည်းပညာကို တံတားတစ်စင်း သဖွယ် အသုံးပြုနိုင်သည်။
၎င်းသည် သက်တမ်းနုပြီး အောင်မြင်သော သမိုင်းတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊
အသင်းအဖွဲ့ဝင်များကြား နားလည်မှုနှင့် စာနာစိတ်များကိုလည်း တိုးတက်လာအောင်
ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး နောင်မျိုးဆက်သစ်ခေါင်းဆောင်များအနေဖြင့်လည်း ဗဟုဝါဒ၏တန်ဖိုးကို
ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ တွေ့ကြုံခဲ့သောကြောင့် ကမ္ဘာ့အဆင့်မီလာအောင် ဆောင်ရွက်နေခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊
အကြီးမားဆုံး စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်တွေ့ရန် စွမ်းဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ကတိလည်းပြုထားပါသည်။"
ဟု ဆုချီးမြှင့်ရေးဥက္ကဋ္ဌလည်းဖြစ်၊ ကနေဒါ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း လည်းဖြစ်သူ ဂျိုးကလက်က ပြောပါသည်။